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         KS-BOR.0002.41.2021 
 
Protokół 
Nr XXX/2021 
XXX sesji Sejmiku Województwa   
w trybie zdalnym                                                                                                                                                 
w dniu 28 września 2021 r. 
 
Początek sesji w trybie zdalnym: godz. 12:00 
Zakończenie sesji w trybie zdalnym: godz. 14:30 
Spośród 30 radnych uczestniczyło: 30 
 
Obecni radni:  

1. Adamczyk Edward 
2. Andruszkiewicz Jolanta 
3. Astramowicz-Leyk Teresa 
4. Bobek Jan  
5. Brzezin Gustaw Marek 
6. Chyl Marek 
7. Czemiel Paweł 
8. Gorczyca Stanisław 
9.  Homza Zbigniew 
10.  Hordejuk Bernadeta  
11. Jaskulska Sylwia 
12. Kazimierczuk Marcin 
13.  Kierozalski Grzegorz 
14.  Kluge Grażyna 
15.  Kozłowski Patryk 
16.  Kuchciński Marcin 
17.  Osiecki Julian 
18.  Palińska Magdalena 
19.  Pawlik Jacek 
20.  Piotrowska Jolanta 
21.  Piwowarczyk Marcin 
22.  Politewicz Tadeusz 
23. Prokop Grzegorz 
24.  Rudnik Dariusz 
25. Słoma Jarosław 
26.  Sycz Miron 
27.  Szulc Jolanta 
28.  Śląska-Zyśk Wioletta 
29. Ulewicz Bożenna 
30. Żuchowski Henryk.  
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Pełny zapis transmisji z obrad XXX sesji Sejmiku dostępny jest w Biuletynie Informacji 
Publicznej Urzędu Marszałkowskiego Województwa Warmińsko-Mazurskiego  
w Olsztynie  pod adresem:  
https://bip.warmia.mazury.pl/kategoria/114/sejmik-wojewodztwa-archiwum-z-obrad-
sesji-sejmiku.html  
oraz na stronie internetowej samorządu województwa pod adresem: 
https://warmia.mazury.pl/wladze-wojewodztwa/sejmik/archiwalne-sesje-sejmiku. 
 
1. Otwarcie obrad. 
 

Przewodnicząca Sejmiku, p. Bernadeta Hordejuk otworzyła obrady sesji  i poprosiła 
radnych o potwierdzenie swojej obecności. Następnie poinformowała, że w sesji bierze udział 
24 radnych i  stwierdziła prawomocność obrad.  

     
 
2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

 
Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, iż w trybie pilnym z inicjatywy Zarządu 

Województwa wpłynął projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Janowiec Kościelny, który został przekazany radnym województwa oraz umieszczony  
w punkcie 11 zaktualizowanego porządku obrad. Kontynuując dodała, że w dniu  
22 września br. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przejawiła inicjatywę uchwałodawczą 
oraz przedstawiła projekty uchwał, które będą procedowane w punkcie Skargi, Wnioski 
 i Petycje. Natomiast  przekazany radnym projekt Stanowiska Sejmiku Województwa  
w sprawie pogarszającej się sytuacji rolnictwa zostanie poddany pod głosowanie w punkcie 
Sprawy różne. W dalszej kolejności zaproponowała umieszczenie w punkcie 14 porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie wskazania przedstawiciela Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego do składu Kapituły ósmej edycji cyklicznego Konkursu o Nagrodę 
im. prof. Janiny Wengris, przyznawaną przez Marszałka Województwa Warmińsko-
Mazurskiego za dokonania w dziedzinie ochrony przyrody. Punkty porządku obrad  
o pierwotnej numeracji 14 – 19 otrzymają odpowiednio numerację 15-20. 

 
Przewodnicząca Sejmiku zapytała, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad.  
 
Radna Bożenna Ulewicz zwróciła uwagę na tryb wprowadzania do porządku obrad 

istotnej kwestii dotyczącej sytuacji w rolnictwie. Następnie zapytała, w którym miejscu 
porządku obrad będzie przedstawiona informacja na temat zmian personalnych w spółce 
zarządzającej Portem Lotniczym Olsztyn-Mazury. Wskazała, że podczas posiedzenia Komisji 
Strategii Rozwoju, Wicemarszałek Województwa, p. Marcin Kuchciński przekazał, że na 
sesji Sejmiku zostanie przedstawiona informacja w powyższej sprawie.  
 

Przewodnicząca Sejmiku wyjaśniła, że porządek obrad jest przygotowywany na 
podstawie materiałów przekazanych przez Zarząd Województwa. Następnie poinformowała, 
że nie wpłynął wniosek w powyższej sprawie i w związku z tym nie został umieszczony  
w porządku obrad. Dodała, że w punkcie Sprawy różne Marszałek Województwa odniesie się 
do poruszonej kwestii.  
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Radny Marcin Kazimierczuk wskazał, że na ostatnim posiedzeniu Komisji Strategii 
Rozwoju, p. Jolanta Piotrowska, Członek Zarządu Województwa, również przekazała, że 
informacja na temat sytuacji spółki zarządzającej Portem Lotniczym Olszty-Mazury zostanie 
przedstawiona na sesji Sejmiku. Podkreślił, że to jest bardzo ważny temat.  
 

Przewodnicząca Sejmiku podkreśliła, że wszystkie tematy procedowane na sesji  
i Komisjach Sejmiku są istotne z punktu widzenia samorządu województwa i mieszkańców 
regionu. Następnie ponownie wskazała, iż nie wpłynął wniosek w sprawie poruszanej przez 
radnych. Dodała, że wszystkie zgłoszone wnioski zostały uwzględnione w porządku obrad.  

 
Ponieważ nie było więcej uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała pod głosowanie 

wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie wskazania 
przedstawiciela Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego do składu Kapituły ósmej 
edycji cyklicznego Konkursu o Nagrodę im. prof. Janiny Wengris, przyznawaną przez 
Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego za dokonania w dziedzinie ochrony 
przyrody. 

  
  Za wprowadzeniem do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie wskazania 

przedstawiciela Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego do składu Kapituły ósmej 
edycji cyklicznego Konkursu o Nagrodę im. prof. Janiny Wengris, przyznawaną przez 
Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego za dokonania w dziedzinie ochrony 
przyrody głosowało – 19 radnych, przeciw – 1, wstrzymało się – 10.   

 
Imienne wyniki głosowania (Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad): 
 

32 XXX Sesja VI kadencji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

Głosowanie 

1 2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

Typ głosowania jawne Data głosowania:  28.09.2021 12:06 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 19 

Liczba obecnych 30 Głosy przeciw 1 

Liczba nieobecnych 0 Głosy wstrzymujące się 10 

  Obecni niegłosujący 0 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. Adamczyk 
Edward ZA 16. Kuchciński Marcin ZA 

2. Andruszkiewicz 
Jolanta WSTRZYMUJĘ SIĘ 17. Osiecki Julian ZA 
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3. Astramowicz-
Leyk Teresa ZA 18. Palińska Magdalena WSTRZYMUJĘ SIĘ

4. Bobek Jan ZA 19. Pawlik Jacek WSTRZYMUJĘ SIĘ

5. Brzezin 
Gustaw Marek ZA 20. Piotrowska Jolanta ZA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin ZA 

7. Czemiel Paweł WSTRZYMUJĘ SIĘ 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. Gorczyca 
Stanisław ZA 23. Prokop Grzegorz WSTRZYMUJĘ SIĘ

9. Homza 
Zbigniew ZA 24. Rudnik Dariusz WSTRZYMUJĘ SIĘ

10. Hordejuk 
Bernadeta ZA 25. Słoma Jarosław ZA 

11. Jaskulska 
Sylwia ZA 26. Sycz Miron ZA 

12. Kazimierczuk 
Marcin WSTRZYMUJĘ SIĘ 27. Szulc Jolanta ZA 

13. Kierozalski 
Grzegorz WSTRZYMUJĘ SIĘ 28. Śląska-Zyśk Wioletta ZA 

14. Kluge Grażyna ZA 29. Ulewicz Bożenna WSTRZYMUJĘ SIĘ

15. Kozłowski 
Patryk WSTRZYMUJĘ SIĘ 30. Żuchowski Henryk PRZECIW 

 
Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że do obrad sesji dołączyli pozostali radni  

i poprosiła ponownie o potwierdzenie obecności. Wskazała, że udział w sesji bierze 30 osób. 
  
Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku przeszła do realizacji porządku 

obrad XXX sesji Sejmiku, który kształtował się następująco: 
 

1. Otwarcie Sesji. 
2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 
3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 

posiedzeniami Sesji. 
4. Informacja Zarządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego o przebiegu 

wykonania budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego za I półrocze 2021 
roku, informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2021-2039 oraz informacja o 
przebiegu wykonania planów finansowych za I półrocze 2021 roku jednostek, dla 
których Samorząd Województwa jest organem założycielskim - referujący:  
p. G. M. Brzezin, Marszałek Województwa. 

5. Raport końcowy z monitoringu wdrażania "Wojewódzkiego programu 
wyrównywania szans i przeciwdziałania wykluczeniu społecznemu oraz pomocy  
w realizacji zadań na rzecz zatrudnienia osób niepełnosprawnych na lata 2016-
2020" - referujący: p. J. Piotrowska, Członek Zarządu Województwa. 

6. Sprawozdanie z realizacji „Wojewódzkiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Województwie Warmińsko-Mazurskim na lata 2016-
2020” - referujący: p. J. Piotrowska, Członek Zarządu Województwa. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia "Strategii polityki społecznej województwa 
warmińsko-mazurskiego na lata 2021-2030" - referujący: p. J. Piotrowska, Członek 
Zarządu Województwa. 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu "Ocena sytuacji na rynku pracy  
i realizacji zadań w zakresie polityki rynku pracy w województwie warmińsko-
mazurskim w I półroczu 2021 roku" - referujący: p. M. Sycz, Wicemarszałek 
Województwa. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Wojewódzkiego Szpitala 
Specjalistycznego w Olsztynie - referujący: p. M. Kuchciński, Wicemarszałek 
Województwa. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia jednostkom samorządu terytorialnego 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej w ramach konkursu pn: „Warmińsko-
Mazurski Mechanizm Wsparcia Systemu Monitoringu Suszy Rolniczej 2021" - 
referujący: p. S. Jaskulska, Członek Zarządu Województwa. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Janowiec 
Kościelny - referujący: p. J. Piotrowska, Członek Zarządu Województwa. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Województwa Warmińsko- Mazurskiego na lata 2021-2039 - referujący:  
p. G. M. Brzezin, Marszałek Województwa. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-
Mazurskiego  
na 2021 rok - referujący: p. G. M. Brzezin, Marszałek Województwa. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania przedstawiciela Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego do składu Kapituły ósmej edycji cyklicznego Konkursu  
o Nagrodę im. prof. Janiny Wengris, przyznawaną przez Marszałka Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego za dokonania w dziedzinie ochrony przyrody - referująca: 
p. B. Hordejuk, Przewodnicząca Sejmiku. 

15. Skargi, Wnioski, Petycje - referująca: p. B. Hordejuk, Przewodnicząca Sejmiku. 
16. Sprawy organizacyjne Sejmiku. 
17. Przyjęcie protokołu z obrad XXIX Sesji Sejmiku z dnia 31.08.2021 r. 
18. Sprawy różne. 
19. Oświadczenia radnych. 
20. Zamknięcie Sesji. 
 
3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 

posiedzeniami sesji. 
      

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku przeszła do realizacji kolejnych 
punktów porządku obrad.   
 
4.   Informacja Zarządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego o przebiegu 

wykonania budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego za I półrocze 2021 
roku, informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2021-2039 oraz informacja o 
przebiegu wykonania planów finansowych za I półrocze 2021 roku jednostek, dla 
których Samorząd Województwa jest organem założycielskim. 

 
Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Skład Orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej pozytywnie zaopiniował przedłożoną przez Zarząd Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego informację o przebiegu wykonania budżetu Województwa 
 za I półrocze 2021 r., a następnie oddała głos Marszałkowi Województwa.  
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Marszałek Województwa, p. Gustaw Marek Brzezin korzystając z prezentacji 
multimedialnej szczegółowo omówił informację o przebiegu wykonania budżetu 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego za I półrocze 2021 roku. Przedstawił, jak 
kształtowały się dochody i wydatki. Następnie omówił kwestię zadłużenia i podkreślił, że 
wskaźnik zadłużenia ulega regularnemu zmniejszeniu.  Nadmienił, że Zarząd Województwa 
zweryfikował również sytuację finansową samodzielnych publicznych zakładów opieki 
zdrowotnej, samorządowych instytucji kultury oraz Wojewódzkich Ośrodków Ruchu 
Drogowego w Olsztynie i Elblągu. Na podstawie przedstawionych dokumentów oceniono 
sytuację finansową tych jednostek jako stabilną oraz nie stwierdzono żadnych problemów  
w realizacji ich statutowych zadań. Na koniec poinformował, że informacja o przebiegu 
wykonania budżetu Województwa za I półrocze 2021 roku otrzymała pozytywną opinię 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie. 

 
Przewodnicząca Sejmiku podziękowała za przedstawioną informację i poinformowała, 

że Informacja Zarządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego o przebiegu wykonania 
budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego za I półrocze 2021 roku, informacja o 
kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Warmińsko-
Mazurskiego na lata 2021-2039 oraz informacja o przebiegu wykonania planów 
finansowych za I półrocze 2021 roku jednostek, dla których Samorząd Województwa 
jest organem założycielskim była przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów 
uzyskując pozytywną opinię.  
 

Przewodnicząca Sejmiku otworzyła dyskusję.  
 

Radna Bożenna Ulewicz odniosła się do przedstawionego materiału i poprosiła  
o wyjaśnienie powodów niskiego wykonania planu w zakresie projektów finansowanych ze 
środków unijnych (37%). Kolejno zwróciła się o przekazanie informacji na temat sytuacji 
finansowej Portu Lotniczego Olsztyn-Mazury oraz jej przełożenia  na budżet województwa.  
 

Marszałek Województwa odniósł się do pytania radnej i podkreślił, że realizacja 
inwestycji z wykorzystaniem środków unijnych odbywa się zgodnie z planem. Nadmienił, że 
niskie wykonanie planu wynika z faktu, że nie nastąpiły jeszcze odbiory, po których nastąpi 
dokonanie płatności. Dodał, że dotyczy to głównie inwestycji drogowych, które są  
nadzorowane przez Zarząd Dróg Wojewódzkich. Następnie odniósł się do sytuacji Portu 
Lotniczego Olsztyn-Mazury i wskazał, że w I półroczu br. nie delegowano środków dla 
lotniska, natomiast nastąpi to w II półroczu br. Kolejno dodał, że szczegółowa informacja na 
temat Portu Lotniczego będzie przedstawiona na kolejnej sesji Sejmiku.  
 

Ponieważ nie było więcej uwag, Przewodnicząca Sejmiku zamknęła punkt.  
 
5. Raport końcowy z monitoringu wdrażania "Wojewódzkiego programu 

wyrównywania szans i przeciwdziałania wykluczeniu społecznemu oraz pomocy  
w realizacji zadań na rzecz zatrudnienia osób niepełnosprawnych na lata 2016-
2020". 

 
Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki 

Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała przedłożony Raport.  
 

Ponieważ nie było zgłoszeń, Przewodnicząca Sejmiku zamknęła punkt.  
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6.    Sprawozdanie z realizacji „Wojewódzkiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Województwie Warmińsko-Mazurskim na lata  
2016-2020”. 

 
Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki 

Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała powyższe Sprawozdanie.  
 

Ponieważ nie było zgłoszeń, Przewodnicząca Sejmiku zamknęła punkt.  
 

7.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia "Strategii polityki społecznej województwa 
warmińsko-mazurskiego na lata 2021-2030". 

 
Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki 

Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
 

Radny Grzegorz Kierozalski odniósł się do informacji zawartej na stronie 68  
przygotowanej  "Strategii polityki społecznej województwa warmińsko-mazurskiego na lata 
2021-2030" i zapytał, czy przewidziana na realizację wspomnianej Strategii kwota  
w wysokości ponad 28 mld zł będzie uwzględniona w budżecie województwa.  
 

Radna Bożenna Ulewicz zwróciła uwagę, że ma pewne wątpliwości związane  
z omawianym materiałem, gdyż na posiedzeniu Komisji Ochrony Zdrowia, Polityki 
Społecznej, Rodziny i Sportu przedstawiony był materiał liczący 15 stron. Następnie odniosła 
się do treści zawartej w materiale przygotowanym na posiedzenie Komisji i dodała, że nie 
znalazła obszerniejszego materiału, o którym wspomniał radny Grzegorz Kierozalski. 
Zapytała, czy był jeszcze inny materiał dotyczący tej Strategii.  
 

Przewodnicząca Sejmiku wyjaśniła, że  radni otrzymują wszystkie materiały drogą 
elektroniczną i w związku z tym, aby zapoznać się z nimi  należy otworzyć otrzymany link. 
Podkreśliła, że materiał, o którym wspomniała radna Bożenna Ulewicz stanowi prezentację 
multimedialną, która zawiera skrót najważniejszych informacji przygotowanych na 
posiedzenie Komisji, natomiast radni całą Strategię otrzymali razem z materiałami sesyjnymi.  
 

Marszałek Województwa poprosił Dyrektor Regionalnego Ośrodka Polityki 
Społecznej, p. Katarzynę Koplińską o udzielenie odpowiedzi na zgłoszone pytania.  
 

Dyrektor Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej, p. Katarzyna Koplińska 
wyjaśniła, że wspomniana kwota ponad 28 mld zł obejmuje budżet przewidziany na  10 lat 
Strategii.  Wskazała, że ww. kwota uwzględnia nie tylko środki z budżetu województwa, ale 
również środki z RPO, budżetów poszczególnych gmin oraz środki rządowe.  

 
W dalszej części procedowanego punktu radna Bożenna Ulewicz oraz radny 

Grzegorz Kierozalski odnosili się do "Strategii polityki społecznej województwa 
warmińsko-mazurskiego na lata 2021-2030", prosząc o udzielenie odpowiedzi na 
poruszane kwestie.   
 

Przewodnicząca Sejmiku, p. Bernadeta Hordejuk, Marszałek Województwa,  
p. Gustaw Marek Brzezin oraz Dyrektor Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej, 
 p.  Katarzyna Koplińska odnieśli się do poruszonych przez radnych pytań i kwestii.  
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W dalszej części procedowanego punktu głos zabrali radni: Jan Bobek, Grzegorz 

Kierozalski, Henryk Żuchowski oraz Bożenna Ulewicz, którzy odnieśli się do 
procedowanego materiału i zgłaszanych uwag do Strategii.  
 

 Kolejno Członek Zarządu Województwa, p. Jolanta Piotrowska oraz Dyrektor 
Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej, p.  Katarzyna Koplińska przedstawiły 
informacje nt. środków finansowych składających się na budżet omawianej "Strategii polityki 
społecznej województwa warmińsko-mazurskiego na lata 2021-2030" 

 
W trakcie dyskusji Przewodnicząca Sejmiku, p. Bernadeta Hordejuk oraz radna 

Bożenna Ulewicz poruszyły kwestie m.in. na temat zdalnego trybu obradowania sesji 
Sejmiku oraz organizowania spotkań w czasie trwania pandemii koronawirusa.  
 

W związku z brakiem uwag, Przewodnicząca Sejmiku poinformowała  
o konieczności wprowadzenia poprawki do projektu uchwały, polegającej na skreśleniu treści 
§ 2 projektu uchwały, a § 3, 4 i 5 otrzymałyby odpowiednio numerację § 2, 3, 4. Poprawka 
wynika z analizy prawnej, iż nie ma podstaw do publikacji uchwały w Dzienniku 
Urzędowym.  
 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść poprawki pod 
głosowanie. 
Za przyjęciem poprawki głosowało – 19  radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 6. 
 

32 XXX Sesja VI kadencji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
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7. Poprawka do projektu uchwały w sprawie przyjęcia "Strategii polityki 

społecznej województwa warmińsko-mazurskiego na lata 2021-2030  

Typ głosowania jawne Data głosowania:  28.09.2021 13:11 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 19 

Liczba obecnych 27 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 3 Głosy wstrzymujące się 6 

  Obecni niegłosujący 2 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. Adamczyk 
Edward ZA 16. Kuchciński Marcin ZA 

2. Andruszkiewicz 
Jolanta WSTRZYMUJĘ SIĘ 17. Osiecki Julian ZA 
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3. Astramowicz-
Leyk Teresa ZA 18. Palińska Magdalena NIEOBECNA 

4. Bobek Jan ZA 19. Pawlik Jacek NIEOBECNY 

5. Brzezin 
Gustaw Marek ZA 20. Piotrowska Jolanta ZA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin ZA 

7. Czemiel Paweł OBECNY 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. Gorczyca 
Stanisław ZA 23. Prokop Grzegorz ZA 

9. Homza 
Zbigniew ZA 24. Rudnik Dariusz ZA 

10. Hordejuk 
Bernadeta ZA 25. Słoma Jarosław ZA 

11. Jaskulska 
Sylwia ZA 26. Sycz Miron ZA 

12. Kazimierczuk 
Marcin WSTRZYMUJĘ SIĘ 27. Szulc Jolanta OBECNA 

13. Kierozalski 
Grzegorz WSTRZYMUJĘ SIĘ 28. Śląska-Zyśk Wioletta NIEOBECNA 

14. Kluge Grażyna ZA 29. Ulewicz Bożenna WSTRZYMUJĘ SIĘ

15. Kozłowski 
Patryk WSTRZYMUJĘ SIĘ 30. Żuchowski Henryk WSTRZYMUJĘ SIĘ

 
Ponieważ nie było  uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 18  radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 9. 
 
Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia "Strategii polityki 

społecznej województwa warmińsko-mazurskiego na lata 2021-2030"): 
 

32 XXX Sesja VI kadencji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia "Strategii polityki społecznej 

województwa warmińsko-mazurskiego na lata 2021-2030" - referujący:  
p. J. Piotrowska, Członek Zarządu Województwa.  

Typ głosowania jawne Data głosowania:  28.09.2021 13:12 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 18 

Liczba obecnych 27 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 3 Głosy wstrzymujące się 9 

  Obecni niegłosujący 0 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 
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Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. Adamczyk 
Edward ZA 16. Kuchciński Marcin ZA 

2. Andruszkiewicz 
Jolanta WSTRZYMUJĘ SIĘ 17. Osiecki Julian ZA 

3. Astramowicz-
Leyk Teresa ZA 18. Palińska Magdalena NIEOBECNA 

4. Bobek Jan ZA 19. Pawlik Jacek NIEOBECNY 

5. Brzezin 
Gustaw Marek ZA 20. Piotrowska Jolanta ZA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin ZA 

7. Czemiel Paweł WSTRZYMUJĘ SIĘ 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. Gorczyca 
Stanisław ZA 23. Prokop Grzegorz WSTRZYMUJĘ SIĘ

9. Homza 
Zbigniew ZA 24. Rudnik Dariusz WSTRZYMUJĘ SIĘ

10. Hordejuk 
Bernadeta ZA 25. Słoma Jarosław ZA 

11. Jaskulska 
Sylwia ZA 26. Sycz Miron ZA 

12. Kazimierczuk 
Marcin WSTRZYMUJĘ SIĘ 27. Szulc Jolanta ZA 

13. Kierozalski 
Grzegorz WSTRZYMUJĘ SIĘ 28. Śląska-Zyśk Wioletta NIEOBECNA 

14. Kluge Grażyna ZA 29. Ulewicz Bożenna WSTRZYMUJĘ SIĘ

15. Kozłowski 
Patryk WSTRZYMUJĘ SIĘ 30. Żuchowski Henryk WSTRZYMUJĘ SIĘ

 
 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu "Ocena sytuacji na rynku pracy 

 i realizacji zadań w zakresie polityki rynku pracy w województwie warmińsko-
mazurskim w I półroczu 2021 roku". 

 
Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  
 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 
głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 26  radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 
 
Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu 

"Ocena sytuacji na rynku pracy i realizacji zadań w zakresie polityki rynku pracy  
w województwie warmińsko-mazurskim w I półroczu 2021 roku"): 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu "Ocena sytuacji na rynku 
pracy i realizacji zadań w zakresie polityki rynku pracy w województwie 
warmińsko-mazurskim w I półroczu 2021 roku" - referujący: p. M. Sycz, 

Wicemarszałek Województwa. 
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Typ głosowania jawne Data głosowania:  28.09.2021 13:13 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 26 

Liczba obecnych 27 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 3 Głosy wstrzymujące się 1 

  Obecni niegłosujący 0 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. Adamczyk 
Edward ZA 16. Kuchciński Marcin ZA 

2. Andruszkiewicz 
Jolanta ZA 17. Osiecki Julian ZA 

3. Astramowicz-
Leyk Teresa ZA 18. Palińska Magdalena NIEOBECNA 

4. Bobek Jan ZA 19. Pawlik Jacek NIEOBECNY 

5. Brzezin 
Gustaw Marek ZA 20. Piotrowska Jolanta ZA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin ZA 

7. Czemiel Paweł ZA 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. Gorczyca 
Stanisław ZA 23. Prokop Grzegorz ZA 

9. Homza 
Zbigniew ZA 24. Rudnik Dariusz ZA 

10. Hordejuk 
Bernadeta ZA 25. Słoma Jarosław ZA 

11. Jaskulska 
Sylwia ZA 26. Sycz Miron ZA 

12. Kazimierczuk 
Marcin ZA 27. Szulc Jolanta ZA 

13. Kierozalski 
Grzegorz ZA 28. Śląska-Zyśk Wioletta NIEOBECNA 

14. Kluge Grażyna ZA 29. Ulewicz Bożenna ZA 

15. Kozłowski 
Patryk ZA 30. Żuchowski Henryk WSTRZYMUJĘ SIĘ

 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Wojewódzkiego Szpitala 

Specjalistycznego w Olsztynie. 
 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki 
Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 
Za podjęciem uchwały głosowało – 27  radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu 
Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego w Olsztynie): 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Wojewódzkiego Szpitala 
Specjalistycznego  

w Olsztynie - referujący: p. M. Kuchciński, Wicemarszałek Województwa. 
 

Typ głosowania jawne Data głosowania:  28.09.2021 13:13 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 27 

Liczba obecnych 27 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 3 Głosy wstrzymujące się 0 

  Obecni niegłosujący 0 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. Adamczyk 
Edward ZA 16. Kuchciński Marcin ZA 

2. Andruszkiewicz 
Jolanta ZA 17. Osiecki Julian ZA 

3. Astramowicz-
Leyk Teresa ZA 18. Palińska Magdalena NIEOBECNA 

4. Bobek Jan ZA 19. Pawlik Jacek NIEOBECNY 

5. Brzezin 
Gustaw Marek ZA 20. Piotrowska Jolanta ZA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin ZA 

7. Czemiel Paweł ZA 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. Gorczyca 
Stanisław ZA 23. Prokop Grzegorz ZA 

9. Homza 
Zbigniew ZA 24. Rudnik Dariusz ZA 

10. Hordejuk 
Bernadeta ZA 25. Słoma Jarosław ZA 

11. Jaskulska 
Sylwia ZA 26. Sycz Miron ZA 

12. Kazimierczuk 
Marcin ZA 27. Szulc Jolanta ZA 

13. Kierozalski 
Grzegorz ZA 28. Śląska-Zyśk Wioletta NIEOBECNA 

14. Kluge Grażyna ZA 29. Ulewicz Bożenna ZA 

15. Kozłowski 
Patryk ZA 30. Żuchowski Henryk ZA 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia jednostkom samorządu terytorialnego 

pomocy finansowej w formie dotacji celowej w ramach konkursu pn: 
„Warmińsko-Mazurski Mechanizm Wsparcia Systemu Monitoringu Suszy 
Rolniczej 2021". 

 
Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że projekt uchwały był przedmiotem obrad 

Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej oraz Komisji Budżetu i Finansów uzyskując pozytywną opinię.  
 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 
głosowanie w programie konferencyjnym. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia jednostkom 
samorządu terytorialnego pomocy finansowej w formie dotacji celowej w ramach konkursu 
pn: „Warmińsko-Mazurski Mechanizm Wsparcia Systemu Monitoringu Suszy Rolniczej 
2021"): 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia jednostkom samorządu 
terytorialnego pomocy finansowej w formie dotacji celowej w ramach 
konkursu pn: „Warmińsko-Mazurski Mechanizm Wsparcia Systemu 

Monitoringu Suszy Rolniczej 2021" - referujący: p. S. Jaskulska, Członek 
Zarządu Województwa. 

Typ głosowania jawne Data głosowania:  28.09.2021 13:14 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 27 

Liczba obecnych 27 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 3 Głosy wstrzymujące się 0 

  Obecni niegłosujący 0 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. Adamczyk 
Edward ZA 16. Kuchciński Marcin ZA 

2. Andruszkiewicz 
Jolanta ZA 17. Osiecki Julian ZA 

3. Astramowicz-
Leyk Teresa ZA 18. Palińska Magdalena NIEOBECNA 

4. Bobek Jan ZA 19. Pawlik Jacek NIEOBECNY 
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5. Brzezin 
Gustaw Marek ZA 20. Piotrowska Jolanta ZA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin ZA 

7. Czemiel Paweł ZA 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. Gorczyca 
Stanisław ZA 23. Prokop Grzegorz ZA 

9. Homza 
Zbigniew ZA 24. Rudnik Dariusz ZA 

10. Hordejuk 
Bernadeta ZA 25. Słoma Jarosław ZA 

11. Jaskulska 
Sylwia ZA 26. Sycz Miron ZA 

12. Kazimierczuk 
Marcin ZA 27. Szulc Jolanta ZA 

13. Kierozalski 
Grzegorz ZA 28. Śląska-Zyśk Wioletta NIEOBECNA 

14. Kluge Grażyna ZA 29. Ulewicz Bożenna ZA 

15. Kozłowski 
Patryk ZA 30. Żuchowski Henryk ZA 

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Janowiec 

Kościelny. 
 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 

Radny Patryk Kozłowski zapytał, ile wynosi kwota udzielonego wsparcia.  
 
Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Gminie Janowiec Kościelny udziela się 

pomocy finansowej w formie dotacji celowej w wysokości 27 000 zł.  
 

Ponieważ nie było więcej pytań, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 
głosowanie w programie konferencyjnym. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 27 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 
Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Janowiec Kościelny): 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Janowiec Kościelny - referujący: p. J. Piotrowska, Członek Zarządu 
Województwa. 

Typ głosowania jawne Data głosowania:  28.09.2021 13:15 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 27 

Liczba obecnych 27 Głosy przeciw 0 
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Liczba nieobecnych 3 Głosy wstrzymujące się 0 

  Obecni niegłosujący 0 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. Adamczyk 
Edward ZA 16. Kuchciński Marcin ZA 

2. Andruszkiewicz 
Jolanta ZA 17. Osiecki Julian ZA 

3. Astramowicz-
Leyk Teresa ZA 18. Palińska Magdalena NIEOBECNA 

4. Bobek Jan ZA 19. Pawlik Jacek NIEOBECNY 

5. Brzezin 
Gustaw Marek ZA 20. Piotrowska Jolanta ZA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin ZA 

7. Czemiel Paweł ZA 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. Gorczyca 
Stanisław ZA 23. Prokop Grzegorz ZA 

9. Homza 
Zbigniew ZA 24. Rudnik Dariusz ZA 

10. Hordejuk 
Bernadeta ZA 25. Słoma Jarosław ZA 

11. Jaskulska 
Sylwia ZA 26. Sycz Miron ZA 

12. Kazimierczuk 
Marcin ZA 27. Szulc Jolanta ZA 

13. Kierozalski 
Grzegorz ZA 28. Śląska-Zyśk Wioletta NIEOBECNA 

14. Kluge Grażyna ZA 29. Ulewicz Bożenna ZA 

15. Kozłowski 
Patryk ZA 30. Żuchowski Henryk ZA 

 

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Województwa Warmińsko - Mazurskiego na lata 2021-2039. 
 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 
uchwały. Następnie dodała, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Budżetu i Finansów. 
 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 
głosowanie w programie konferencyjnym. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 17 radnych, przeciw – 8, wstrzymało się – 1. 
 
Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Województwa Warmińsko- Mazurskiego na lata 2021-2039): 
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16 

 

Głosowanie 

8 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Województwa Warmińsko- Mazurskiego na lata 2021-2039 - referujący: 
 p. G. M. Brzezin, Marszałek Województwa.  

Typ głosowania jawne Data głosowania:  28.09.2021 13:16 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 17 

Liczba obecnych 27 Głosy przeciw 8 

Liczba nieobecnych 3 Głosy wstrzymujące się 1 

  Obecni niegłosujący 1 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. Adamczyk 
Edward ZA 16. Kuchciński Marcin ZA 

2. Andruszkiewicz 
Jolanta PRZECIW 17. Osiecki Julian ZA 

3. Astramowicz-
Leyk Teresa ZA 18. Palińska Magdalena NIEOBECNA 

4. Bobek Jan OBECNY 19. Pawlik Jacek NIEOBECNY 

5. Brzezin 
Gustaw Marek ZA 20. Piotrowska Jolanta ZA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin ZA 

7. Czemiel Paweł PRZECIW 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. Gorczyca 
Stanisław ZA 23. Prokop Grzegorz PRZECIW 

9. Homza 
Zbigniew ZA 24. Rudnik Dariusz WSTRZYMUJĘ SIĘ

10. Hordejuk 
Bernadeta ZA 25. Słoma Jarosław ZA 

11. Jaskulska 
Sylwia ZA 26. Sycz Miron ZA 

12. Kazimierczuk 
Marcin PRZECIW 27. Szulc Jolanta ZA 

13. Kierozalski 
Grzegorz PRZECIW 28. Śląska-Zyśk Wioletta NIEOBECNA 

14. Kluge Grażyna ZA 29. Ulewicz Bożenna PRZECIW 

15. Kozłowski 
Patryk PRZECIW 30. Żuchowski Henryk PRZECIW 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-
Mazurskiego na 2021 rok. 

 
Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 

uchwały. Następnie dodała, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Budżetu i Finansów. 

 
Radna Jolanta Andruszkiewicz wskazała, że wcześniej zgłaszała chęć zabrania głosu, 

ale nie zostało to odnotowane i przeprowadzono głosowanie.  Następnie odniosła się do 
Sprawozdania Marszałka z prac Zarządu Województwa w okresie między posiedzeniami 
sesji.   

 
Przewodnicząca Sejmiku zaproponowała, aby radna Jolanta Andruszkiewicz pytania 

do Sprawozdania Marszałka z prac Zarządu Województwa zgłosiła w punkcie Sprawy różne. 
 
Radna Jolanta Andruszkiewicz zwróciła uwagę, że na poprzednich sesjach również 

jej chęć zabrania głosu w poszczególnych punktach  nie została odnotowana i poinformowała, 
że zabierze głos we wskazanym punkcie: Sprawy różne. 

 
Przewodnicząca Sejmiku wyjaśniła, jak działa system i podkreśliła, że głos udzielany 

jest według kolejności zgłoszeń. Wskazała, że jedynie Członkowie Zarządu posiadają głos 
priorytetowy, który może zostać udzielony poza  kolejnością.  
 

Ponieważ nie było więcej uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 
głosowanie w programie konferencyjnym. 

 
Za podjęciem uchwały głosowało – 17 radnych, przeciw – 9, wstrzymało się – 0. 
 
Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zmian w budżecie 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 2021 rok): 
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Głosowanie 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego  

na 2021 rok - referujący: p. G. M. Brzezin, Marszałek Województwa.  
 

Typ głosowania jawne Data głosowania:  28.09.2021 13:19 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 17 

Liczba obecnych 27 Głosy przeciw 9 

Liczba nieobecnych 3 Głosy wstrzymujące się 0 

  Obecni niegłosujący 1 
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Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. Adamczyk 
Edward ZA 16. Kuchciński Marcin ZA 

2. Andruszkiewicz 
Jolanta PRZECIW 17. Osiecki Julian ZA 

3. Astramowicz-
Leyk Teresa ZA 18. Palińska Magdalena NIEOBECNA 

4. Bobek Jan ZA 19. Pawlik Jacek NIEOBECNY 

5. Brzezin 
Gustaw Marek ZA 20. Piotrowska Jolanta ZA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin ZA 

7. Czemiel Paweł PRZECIW 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. Gorczyca 
Stanisław OBECNY 23. Prokop Grzegorz PRZECIW 

9. Homza 
Zbigniew ZA 24. Rudnik Dariusz PRZECIW 

10. Hordejuk 
Bernadeta ZA 25. Słoma Jarosław ZA 

11. Jaskulska 
Sylwia ZA 26. Sycz Miron ZA 

12. Kazimierczuk 
Marcin PRZECIW 27. Szulc Jolanta ZA 

13. Kierozalski 
Grzegorz PRZECIW 28. Śląska-Zyśk Wioletta NIEOBECNA 

14. Kluge Grażyna ZA 29. Ulewicz Bożenna PRZECIW 

15. Kozłowski 
Patryk PRZECIW 30. Żuchowski Henryk PRZECIW 

 

 
14. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania przedstawiciela Sejmiku Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego do składu Kapituły ósmej edycji cyklicznego Konkursu  
o Nagrodę im. prof. Janiny Wengris, przyznawaną przez Marszałka Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego za dokonania w dziedzinie ochrony przyrody. 

 
Przewodnicząca Sejmiku poprosiła o zgłaszanie kandydatur.  
 
Radny Edward Adamczyk zgłosił kandydaturę p. Jana Bobka i poinformował, że  

radny w poprzednim okresie również należał do składu Kapituły i jest Przewodniczącym 
Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej.  

 
Radny Jan Bobek wyraził zgodę na kandydowanie.  
 
 Ponieważ nie było innych kandydatur, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść 

uchwały pod głosowanie w programie konferencyjnym. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 
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Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie wskazania przedstawiciela 
Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego do składu Kapituły ósmej edycji cyklicznego 
Konkursu o Nagrodę im. prof. Janiny Wengris, przyznawaną przez Marszałka Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego za dokonania w dziedzinie ochrony przyrody): 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania przedstawiciela Sejmiku 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego do składu Kapituły ósmej edycji 

cyklicznego Konkursu o Nagrodę im. prof. Janiny Wengris, przyznawaną przez 
Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego za dokonania w dziedzinie 

ochrony przyrody Pana Jana Bobka.

Typ głosowania jawne Data głosowania:  28.09.2021 13:22 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 21 

Liczba obecnych 27 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 3 Głosy wstrzymujące się 1 

  Obecni niegłosujący 5 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. Adamczyk 
Edward ZA 16. Kuchciński Marcin ZA 

2. Andruszkiewicz 
Jolanta OBECNA 17. Osiecki Julian ZA 

3. Astramowicz-
Leyk Teresa ZA 18. Palińska Magdalena NIEOBECNA 

4. Bobek Jan ZA 19. Pawlik Jacek NIEOBECNY 

5. Brzezin 
Gustaw Marek ZA 20. Piotrowska Jolanta ZA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin ZA 

7. Czemiel Paweł ZA 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. Gorczyca 
Stanisław OBECNY 23. Prokop Grzegorz OBECNY 

9. Homza 
Zbigniew ZA 24. Rudnik Dariusz OBECNY 

10. Hordejuk 
Bernadeta ZA 25. Słoma Jarosław ZA 

11. Jaskulska 
Sylwia ZA 26. Sycz Miron ZA 

12. Kazimierczuk 
Marcin ZA 27. Szulc Jolanta ZA 

13. Kierozalski 
Grzegorz WSTRZYMUJĘ SIĘ 28. Śląska-Zyśk Wioletta NIEOBECNA 



20 

 

14. Kluge Grażyna ZA 29. Ulewicz Bożenna OBECNA 

15. Kozłowski 
Patryk ZA 30. Żuchowski Henryk ZA 

 
 

15. Skargi, Wnioski, Petycje. 
 

 Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji według właściwości  
 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
przejawiła inicjatywę uchwałodawczą w zakresie przekazania według właściwości Staroście 
Olsztyńskiemu petycji dotyczącej wszczęcia działań kontrolnych w stosunku do Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Olsztynie w związku z przekroczeniem 
dopuszczalnych poziomów w ciągu dnia i nocy hałasu z drogi krajowej nr 16 na wysokości 
Wójtowa. 
 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 
głosowanie w programie konferencyjnym. 

 
Za podjęciem uchwały głosowało – 17 radnych, przeciw –0, wstrzymało się – 6. 
Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji według 

właściwości): 
 

 

32 XXX Sesja VI kadencji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

Głosowanie 

11 15. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji według właściwości.  

Typ głosowania jawne Data głosowania:  28.09.2021 13:23 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 17 

Liczba obecnych 26 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 4 Głosy wstrzymujące się 6 

  Obecni niegłosujący 3 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. Adamczyk 
Edward ZA 16. Kuchciński Marcin ZA 

2. Andruszkiewicz 
Jolanta WSTRZYMUJĘ SIĘ 17. Osiecki Julian OBECNY 

3. Astramowicz-
Leyk Teresa ZA 18. Palińska Magdalena NIEOBECNA 
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4. Bobek Jan ZA 19. Pawlik Jacek NIEOBECNY 

5. Brzezin 
Gustaw Marek ZA 20. Piotrowska Jolanta ZA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin ZA 

7. Czemiel Paweł OBECNY 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. Gorczyca 
Stanisław ZA 23. Prokop Grzegorz WSTRZYMUJĘ SIĘ

9. Homza 
Zbigniew ZA 24. Rudnik Dariusz NIEOBECNY 

10. Hordejuk 
Bernadeta ZA 25. Słoma Jarosław ZA 

11. Jaskulska 
Sylwia ZA 26. Sycz Miron ZA 

12. Kazimierczuk 
Marcin WSTRZYMUJĘ SIĘ 27. Szulc Jolanta ZA 

13. Kierozalski 
Grzegorz WSTRZYMUJĘ SIĘ 28. Śląska-Zyśk Wioletta NIEOBECNA 

14. Kluge Grażyna ZA 29. Ulewicz Bożenna OBECNA 

15. Kozłowski 
Patryk WSTRZYMUJĘ SIĘ 30. Żuchowski Henryk WSTRZYMUJĘ SIĘ

 

 
 
     Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Zarząd Dróg 

Wojewódzkich w Olsztynie.  
 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
przejawiła inicjatywę uchwałodawczą w zakresie  uznania za bezzasadną skargi na Zarząd 
Dróg Wojewódzkich w Olsztynie. 

 
Radny Paweł Czemiel odniósł się do projektu uchwały w sprawie przekazania według 

właściwości Staroście Olsztyńskiemu petycji dotyczącej wszczęcia działań kontrolnych  
w stosunku do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Olsztynie,  
w związku z przekroczeniem dopuszczalnych poziomów w ciągu dnia i nocy hałasu z drogi 
krajowej nr 16 na wysokości Wójtowa i przedstawił procedurę umieszczania ekranów 
akustycznych. Następnie poinformował zebranych, że w najbliższym czasie powinien zostać 
ogłoszony przetarg na realizację odcinka Biskupiec-Olsztyn w ramach Rządowego Programu 
Budowy Dróg Krajowych do 2030.  
 

Przewodnicząca Sejmiku wyjaśniła, że procedowany projekt uchwały dotyczy kwestii 
proceduralnych i wskazała, że  zgodnie z orzecznictwem, Starosta Olsztyński jest właściwy 
do rozpatrzenia petycji.  

 
Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie w programie konferencyjnym. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 18 radnych, przeciw –3, wstrzymało się – 5. 
 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Zarząd 
Dróg Wojewódzkich w Olsztynie): 
 

 32 XXX Sesja VI kadencji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
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Głosowanie 

12 
15. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Zarząd Dróg 

Wojewódzkich w Olsztynie.  

Typ głosowania jawne Data głosowania:  28.09.2021 13:27 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 18 

Liczba obecnych 27 Głosy przeciw 3 

Liczba nieobecnych 3 Głosy wstrzymujące się 5 

  Obecni niegłosujący 1 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. Adamczyk 
Edward ZA 16. Kuchciński Marcin ZA 

2. Andruszkiewicz 
Jolanta PRZECIW 17. Osiecki Julian ZA 

3. Astramowicz-
Leyk Teresa ZA 18. Palińska Magdalena NIEOBECNA 

4. Bobek Jan ZA 19. Pawlik Jacek NIEOBECNY 

5. Brzezin 
Gustaw Marek ZA 20. Piotrowska Jolanta ZA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin ZA 

7. Czemiel Paweł WSTRZYMUJĘ SIĘ 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. Gorczyca 
Stanisław ZA 23. Prokop Grzegorz WSTRZYMUJĘ SIĘ

9. Homza 
Zbigniew ZA 24. Rudnik Dariusz OBECNY 

10. Hordejuk 
Bernadeta ZA 25. Słoma Jarosław ZA 

11. Jaskulska 
Sylwia ZA 26. Sycz Miron ZA 

12. Kazimierczuk 
Marcin PRZECIW 27. Szulc Jolanta ZA 

13. Kierozalski 
Grzegorz WSTRZYMUJĘ SIĘ 28. Śląska-Zyśk Wioletta NIEOBECNA 

14. Kluge Grażyna ZA 29. Ulewicz Bożenna PRZECIW 

15. Kozłowski 
Patryk WSTRZYMUJĘ SIĘ 30. Żuchowski Henryk WSTRZYMUJĘ SIĘ

 

 
16.  Sprawy organizacyjne Sejmiku. 
 

Nie wniesiono.  
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17. Przyjęcie protokołu z obrad XXIX Sesji Sejmiku z dnia 31.08.2021 r. 
 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że protokół został przesłany radnym i nie 
wpłynęły żadne uwagi.  

 
Radna Bożenna Ulewicz zgłosiła, że w protokole przy jednej z wypowiedzi dotyczącej 

nienależnie pobranej subwencji przez Zespół Szkół z Ukraińskim Językiem Nauczania nie 
uwzględniono pytania radnej, czy Zarząd Województwa skierował w tej sprawie wnioski do 
Rzecznika Dyscypliny Finansów Publicznych. W związku z powyższym poprosiła  
o uzupełnienie protokołu o powyższe zapytanie.  

 
Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że protokół został przekazany  

w obowiązującym terminie i nie wpłynęły żadne uwagi. Dodała, iż obecnie zostanie on 
poddany pod głosowanie, a następnie jeżeli radna przekaże uwagi na piśmie,  zostaną one 
poddane pod głosowanie na kolejnej sesji Sejmiku.  
 

Wobec braku więcej uwag do protokołu, Przewodnicząca Sejmiku zarządziła 
głosowanie w programie konferencyjnym. 

Za przyjęciem protokołu głosowało 18 radnych, przeciw – 9, wstrzymało się – 0. 
 
Imienne wyniki głosowania (Przyjęcie protokołu z obrad XXIX Sesji Sejmiku z dnia 

31.08.2021 r.): 
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Głosowanie 

13 17. Przyjęcie protokołu z obrad XXIX Sesji Sejmiku z dnia 31.08.2021 r.  

Typ głosowania jawne Data głosowania:  28.09.2021 13:29 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 18 

Liczba obecnych 27 Głosy przeciw 9 

Liczba nieobecnych 3 Głosy wstrzymujące się 0 

  Obecni niegłosujący 0 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. Adamczyk 
Edward ZA 16. Kuchciński Marcin ZA 

2. Andruszkiewicz 
Jolanta PRZECIW 17. Osiecki Julian ZA 

3. Astramowicz-
Leyk Teresa ZA 18. Palińska Magdalena NIEOBECNA 
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4. Bobek Jan ZA 19. Pawlik Jacek NIEOBECNY 

5. Brzezin 
Gustaw Marek ZA 20. Piotrowska Jolanta ZA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin ZA 

7. Czemiel Paweł PRZECIW 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. Gorczyca 
Stanisław ZA 23. Prokop Grzegorz PRZECIW 

9. Homza 
Zbigniew ZA 24. Rudnik Dariusz PRZECIW 

10. Hordejuk 
Bernadeta ZA 25. Słoma Jarosław ZA 

11. Jaskulska 
Sylwia ZA 26. Sycz Miron ZA 

12. Kazimierczuk 
Marcin PRZECIW 27. Szulc Jolanta ZA 

13. Kierozalski 
Grzegorz PRZECIW 28. Śląska-Zyśk Wioletta NIEOBECNA 

14. Kluge Grażyna ZA 29. Ulewicz Bożenna PRZECIW 

15. Kozłowski 
Patryk PRZECIW 30. Żuchowski Henryk PRZECIW 

 

 
18. Sprawy różne. 
 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że informacja o interpelacjach i zapytaniach 
oraz udzielonych na nie odpowiedziach została przesłana radnym drogą elektroniczną.   
 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że z inicjatywy Klubu Radnych PSL 
 i Koalicji Obywatelskiej, radni otrzymali projekt stanowiska w sprawie pogarszającej się 
sytuacji rolnictwa. Następnie odczytała projekt stanowiska: 

„Sejmik Województwa Warmińsko-Mazurskiego wyraża głębokie zaniepokojenie 
wyjątkowo trudną sytuacją rolnictwa w regionie, zmierzającą do dalszego obniżania 
dochodów i poziomu życia wielu producentów rolnych Warmii, Mazur i Powiśla. 

Pogorszenie sytuacji w województwie warmińsko-mazurskim występuje przede 
wszystkim na rynkach wieprzowiny i drobiu, gdzie regionalni producenci walczą obecnie  
o przetrwanie. 

Narastające problemy związane z nowymi obostrzeniami dotyczącymi afrykańskiego 
pomoru świń (ASF), brakiem skutecznej walki z epidemią a także uwarunkowania rynkowe 
doprowadziły do trudnej sytuacji gospodarstw zajmujących się produkcją trzody chlewnej. 
Komplikacje z ubojem żywca wieprzowego powodują dotkliwe straty finansowe. Notuje się 
znaczny spadek liczby gospodarstw zajmujących się tym rodzajem produkcji. 

Teren województwa warmińsko-mazurskiego jest coraz szerzej objęty skutkami ognisk 
przypadków ASF. W strefie czerwonej, tj. obszarze objętym najdotkliwszymi ograniczeniami 
określonymi jako poziom III zostały umieszczone całe powiaty: nowomiejski, iławski, 
działdowski oraz nidzicki i południowa część ostródzkiego wraz z miastem Ostróda. 
Restrykcjami strefy III zostały dotknięte gospodarstwa w odległości aż 40 km od 
stwierdzonych ognisk ASF u świń. W rezultacie w tym obszarze w województwie warmińsko-
mazurskim znalazło się około 450 tysięcy świń zlokalizowanych w około 1800 
gospodarstwach. III strefa ograniczeń oznacza dla producentów żywca wieprzowego 
poważne straty finansowe. A ogniska wybuchają jedno po drugim - w sumie zanotowano ich 
w województwie już 14. Dodatkowo, każde nowe ognisko, jako obszar zapowietrzony, 
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przedłuża okres obowiązywania ograniczeń o kolejne 30 dni. Powoduje to, że przez ten czas 
producenci trzody chlewnej nie mogą jej sprzedawać - w efekcie powstaje kolejny problem 
związany z brakiem możliwości spełniania dobrostanu zwierząt. Jeśli taka sytuacja utrzyma 
się dłużej w województwie, konsekwencją będzie dalszy upadek wielu gospodarstw, 
szczególnie tych w których produkcja trzody chlewnej jest jedynym źródłem dochodu. 

Sytuacja hodowców drobiu z miesiąca na miesiąc również ulega coraz mocniejszemu 
pogorszeniu. W roku 2021 wykryto w Polsce 338 ognisk ptasiej grypy, co spowodowało 
likwidację kilkunastu milionów sztuk kaczek, indyków, gęsi i kurczaków. Ubój sanitarny 
oznacza dramat hodowców w każdym wymiarze. Wysoce zjadliwa grypa ptaków dotknęła  
w województwie warmińsko-mazurskim wszystkie powiaty. 

Sejmik Województwa Warmińsko-Mazurskiego wnioskuje, aby Minister Rolnictwa 
i Rozwoju Wsi podjął skuteczne działania zmierzające do zahamowania rozprzestrzeniania 
się ASF oraz zabezpieczył środki finansowe w budżecie państwa na rekompensaty dla 
rolników za straty trzody chlewnej ze wszystkich stref objętych ograniczeniami oraz objął 
ścisłym nadzorem obrót tymi zwierzętami, jak również przedstawił odpowiedni program 
odbudowy rodzinnej produkcji trzody chlewnej.  

Sejmik Województwa Warmińsko-Mazurskiego, ze względu na bardzo trudną sytuację 
producentów rolnych w regionie, apeluje do Rządu Rzeczypospolitej Polskiej  
o wprowadzenie systemowych rozwiązań, które będą zabezpieczały producentów trzody 
chlewnej i drobiu przed skutkami zjawisk epidemicznych i jednocześnie gwarantowały 
szybkie uruchomienie środków finansowych z budżetu państwa”.  

 
Marszałek Województwa zgłosił poprawkę, aby wyraz rodzinnej zastąpić na rodzimej.   
 
W trakcie procedowanego punktu, głos zabrali: 

 Radny Marcin Kazimierczuk, 
 Radna Bernadeta Hordejuk - Przewodnicząca Sejmiku, 
 Radny Gustaw Marek Brzezin - Marszałek Województwa, 
 Radny Paweł Czemiel, 
 Radny Henryk Żuchowski.  

 
W trakcie dyskusji członkowie Klubu Radnych PiS przedstawiali argumenty 

wskazujące m.in. na niezasadność podjęcia przedmiotowego stanowiska i podkreślali, że 
poruszany problem związany z afrykańskim pomorem świń trwał również za rządów  
PO-PSL. 

 Zabierający głos w dyskusji poinformowali, że Klub Radnych PiS złoży na najbliższą 
sesję Sejmiku projekt uchwały w sprawie zabezpieczenia środków dla gospodarstw rolnych, 
które zostały najbardziej dotknięte afrykańskim pomorem świń (ASF) w województwie 
warmińsko-mazurskim. Zaznaczali, że poza rządem także Samorząd Województwa powinien 
wesprzeć walkę z ASF i podjąć stosowną uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
dla rolników z regionu.   

Ponadto radni w swoich w wystąpieniach informowali o dostępnych programach 
pomocowych adresowanych do rolników, których gospodarstwa dotknięte zostały 
afrykańskim pomorem świń, czy też ptasią grypą. Zwracano także uwagę, aby Samorząd 
Województwa podjął działania w celu zmniejszenia liczebności dzików.  
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Przewodnicząca Sejmiku, p. Bernadeta Hordejuk oraz Marszałek Województwa, 
p. Gustaw Marek Brzezin odnieśli się do poruszonych przez radnych kwestii i uwag, 
podkreślając istotę podejmowanego stanowiska.  W swoich wystąpieniach podkreślali, że 
konieczna jest pomoc dla rolników, którzy znaleźli się w trudnej sytuacji. Wskazywali także 
na instytucje, które są właściwe do udzielania konkretnego wsparcia rolnikom.  

  
Wobec braku kolejnych zgłoszeń do Stanowiska, Przewodnicząca Sejmiku poddała 

przedstawione Stanowisko ze zgłoszoną poprawką pod głosowanie w programie 
konferencyjnym. 

Za przyjęciem Stanowiska głosowało 18 radnych, przeciw – 9, wstrzymało się – 0. 
 
Imienne wyniki głosowania (Przyjęcie Stanowiska Sejmiku Województwa w sprawie 

pogarszającej się sytuacji rolnictwa) 
 

 

32 XXX Sesja VI kadencji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

Głosowanie 

14 
18. Stanowisko Sejmiku Województwa w sprawie pogarszającej się sytuacji 

rolnictwa  

Typ głosowania jawne Data głosowania:  28.09.2021 14:07 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 18 

Liczba obecnych 27 Głosy przeciw 9 

Liczba nieobecnych 3 Głosy wstrzymujące się 0 

  Obecni niegłosujący 0 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. Adamczyk 
Edward ZA 16. Kuchciński Marcin ZA 

2. Andruszkiewicz 
Jolanta PRZECIW 17. Osiecki Julian ZA 

3. Astramowicz-
Leyk Teresa ZA 18. Palińska Magdalena NIEOBECNA 

4. Bobek Jan ZA 19. Pawlik Jacek NIEOBECNY 

5. Brzezin 
Gustaw Marek ZA 20. Piotrowska Jolanta ZA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin ZA 

7. Czemiel Paweł PRZECIW 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. Gorczyca 
Stanisław ZA 23. Prokop Grzegorz PRZECIW 

9. Homza 
Zbigniew ZA 24. Rudnik Dariusz PRZECIW 
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10. Hordejuk 
Bernadeta ZA 25. Słoma Jarosław ZA 

11. Jaskulska 
Sylwia ZA 26. Sycz Miron ZA 

12. Kazimierczuk 
Marcin PRZECIW 27. Szulc Jolanta ZA 

13. Kierozalski 
Grzegorz PRZECIW 28. Śląska-Zyśk Wioletta NIEOBECNA 

14. Kluge Grażyna ZA 29. Ulewicz Bożenna PRZECIW 

15. Kozłowski 
Patryk PRZECIW 30. Żuchowski Henryk PRZECIW 

 

 
 
W dalszej części Przewodnicząca Sejmiku udzieliła głosu radnej Jolancie 

Andruszkiewicz.  
 

Radna Jolanta Andruszkiewicz odniosła się do kwestii dotyczącej wprowadzenia do 
Planu zamówień publicznych Urzędu Marszałkowskiego Województwa Warmińsko-
Mazurskiego na rok 2021 pozycji w Grupie XXIII/U, przedmiotem której będzie usługa 
przeprowadzenia kampanii marketingowej promującej Województwo Warmińsko-Mazurskie  
z wykorzystaniem mediów przewoźnika lotniczego, gdzie nakłady finansowe wynoszą ponad 
6 mln zł i dodała, że nie ma nic przeciwko, aby promować region, ale zdaniem radnej, środki 
zabezpieczone na ten cel są zbyt wysokie. W tym miejscu wskazała, że środki zabezpieczane 
np. na politykę zdrowotną, a także na stypendia dla zdolnej młodzieży są dużo niższe. 
Zdaniem radnej należałoby podejmować działania, aby zachęcić młodych ludzi do pozostania 
w regionie. Kontynuując wskazała, że na ten cel powinny zostać przeznaczone większe 
środki, a także na naturalne metody poczęć, które są omawiane na Komisji Ochrony Zdrowia, 
Polityki Społecznej, Rodziny i Sportu.  W dalszej części wystąpienia zapytała o środki 
przeznaczane na promocję, a także odniosła się do kwestii zadłużenia przedstawionej  
w prezentacji Marszałka Województwa i wskazała, że zabrakło informacji o rozstrzygniętym 
przetargu na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu i spłaty wcześniej zaciągniętych 
zobowiązań  z tytułu kredytów i pożyczek. 
 

Radna Bożenna Ulewicz odniosła się do kwestii dotyczącej zwrotu nienależnie 
pobranej subwencji przez Zespół Szkół z Ukraińskim Językiem Nauczania w Górowie 
Iławeckim, poruszonej przez radną na poprzedniej sesji Sejmiku i wskazała, że nie 
odnotowano tego  w protokole i nie otrzymała informacji w tym zakresie. W związku   
z powyższym zapytała ponownie, czy Zarząd Województwa zwrócił się z wnioskiem do 
Rzecznika Dyscypliny Finansów w sprawie nienależnie pobranej subwencji przez Zespół 
Szkół z Ukraińskim Językiem w Górowie Iławeckim. 

 
Wicemarszałek Województwa, p. Miron Sycz odniósł się do pytania radnej Bożenny 

Ulewicz i wyjaśnił, że system został opracowany przez Ministerstwo i nie widzi podstaw, aby 
zwracać się do Rzecznika Dyscypliny Finansów Publicznych o wyciągnięcie konsekwencji  
w stosunku do Ministra Edukacji i Nauki. Następnie omówił procedurę wprowadzania danych  
w systemie informacji oświatowej. W dalszej części wystąpienia poinformował, że zwrot 
subwencji nastąpi bez odsetek, ponieważ błąd wystąpił na szczeblu rządowym.  Wskazał, że 
samorząd województwa potraktował wspomnianą subwencję jako pożyczkę bez 
oprocentowania, która została przeznaczona na wsparcie oświaty, do której samorząd 
województwa dokłada około 10 mln zł. 
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19. Oświadczenia radnych. 
 
W powyższym punkcie radni zabrali głos w następujących kwestiach: 
 
1. Radna Bożenna Ulewicz zwróciła uwagę, że nie miała możliwości odniesienia się 

do wypowiedzi Wicemarszałka Województwa, p. Mirona Sycza. W związku  
z powyższym zapytała, czy informacje w sprawie nienależnie pobranej subwencji 
przedstawione przez Wicemarszałka poparte są opinią prawną. Następnie zapytała, 
czy wpłynęła odpowiedź z Ministerstwa w przedmiotowej sprawie, dodając, że 
Członek Zarządu Województwa, p. Sylwia Jaskulska poinformowała, co zostało 
odnotowane w sierpniowym protokole, iż nie ma w tej sprawie odpowiedzi  
z Ministerstwa. 

 
2. Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że obecnie procedowany jest punkt: 

Oświadczenia radnych. Wyjaśniła, że w związku z brakiem zgłoszeń, punkt Sprawy 
różne został zamknięty.  
 

3.  Marszałek Województwa  odniósł się do zgłoszonych pytań i omówił kwestię 
środków przeznaczonych na promocję regionu, wskazując na podjęte oszczędności 
w tym kierunku. Jako przykład podał rezygnację z projektu związanego 
z wyjazdem do Dubaju. Kolejno poinformował, że wspomniany przetarg związany 
z przeprowadzeniem kampanii marketingowej promującej Województwo 
Warmińsko-Mazurskie z wykorzystaniem mediów przewoźnika lotniczego został 
unieważniony.  W dalszej części omówił kwestię zadłużenia, wskazując, że  
w przypadku powstałych oszczędności kierowane są one na spłatę zobowiązań. 
Następnie przedstawił informację w sprawie środków przeznaczanych na stypendia  
i wspomnianą naprotechnologię, a także działania podejmowane przez Samorząd 
Województwa  w tym kierunku. Odnośnie pytań w sprawie subwencji oświatowej, 
poinformował, że nie ma podstaw formalnych, aby występować w sprawie 
naruszenia dyscypliny finansów publicznych. Nadmienił, że w instytucjach 
podległych samorządowi nie było żadnych nieprawidłowości finansowych.  
Wskazał, że problem pojawił po kontroli w Ministerstwie przeprowadzonej przez 
Najwyższą Izbę Kontroli.  

 
4. Skarbnik Województwa, p. Aleksandra Waszkiewicz w nawiązaniu do 

zgłoszonych pytań podkreśliła, że informacja przedstawiona przez Marszałka  
dotyczyła przebiegu wykonania budżetu w I półroczu br. Wszystkie przedstawione 
dane zostały opracowane według stanu na 30 czerwca br.  Następnie przedstawiła 
szczegóły z planowanym do zaciągnięcia kredytem i wskazała, że  przetarg nie 
został jeszcze rozstrzygnięty i obecnie trwa procedura. Podkreśliła, że informacje w 
tej sprawie nie zostały ujęte w przedstawionym materiale, ponieważ dopiero 24 
września br. nastąpiło otwarcie ofert, a informacja przedłożona radnym jest 
przygotowywana według stanu na dzień 30 czerwca br.  

 
5. Radny Grzegorz Kierozalski odniósł się do środków w wysokości 6 mln zł 

przeznaczonych na promocję, wskazując, że zadanie w tym zakresie miała 
realizować spółka zarządzająca Portem Lotniczym Olsztyn-Mazury. W związku  
z powyższym zapytał, czy podobna umowa została zrealizowana w ubiegłym roku.  
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6. Przewodnicząca Sejmiku przypomniała radnym, że obecnie procedowany jest 
punkt Oświadczenia radnych.  

 
7. Skarbnik Województwa wskazała, że Departament Koordynacji Promocji 

realizował zadania w zakresie promocji.  Następnie poinformowała, że radny 
Grzegorz Kierozalski otrzyma pisemną informację dot. promocji lotniska.  

 
8. Radna Bożenna Ulewicz poprosiła o informację, czy zgodnie z tym, co zostało 

przekazane na ostatnim posiedzeniu Komisji Strategii Rozwoju, na sesji zostanie 
przekazana informacja w sprawie zmian personalnych na stanowisku prezesa Portu 
Lotniczego Olsztyn-Mazury. Zapytała, czy jest możliwość przedstawienia 
informacji w tym zakresie na obecnej sesji Sejmiku.   

 
9. Przewodnicząca Sejmiku wskazała, że w punkcie Oświadczenia radnych nie jest 

przewidziane zgłaszanie pytań.   
 
10. Marszałek Województwa  w imieniu Zarządu Województwa poinformował, że na 

kolejnej sesji Sejmiku Województwa zostanie przedstawiona informacja na temat 
Portu Lotniczego Olsztyn-Mazury.  

 
11. Radna Bożenna Ulewicz odniosła się do sposobu prowadzenia obrad sesji przez 

Przewodniczącą Sejmiku, wnosząc o sposób bardziej merytoryczny.  
 
12. Przewodnicząca Sejmiku zwróciła uwagę, żeby radni przed posiedzeniami 

Komisji, sesji Sejmiku, zapoznawali  się z materiałami sesyjnymi.  
 
13. Radny Marcin Kazimierczuk wyraził nadzieję, że informacja w sprawie Portu 

Lotniczego Olsztyn-Mazury będzie również procedowana na Komisji Strategii 
Rozwoju.  

 
Ponieważ nie było więcej zgłoszeń, Przewodnicząca Sejmiku zamykając punkt, 

poinformowała, że kolejna sesja Sejmiku zaplanowana jest na  26 października 2021 r.  
 
 

20. Zamknięcie Sesji. 
 

Zamykając obrady XXX sesji Sejmiku, Przewodnicząca Sejmiku podziękowała za 
udział w zdalnej sesji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

 
 
                Przewodnicząca Sejmiku 
 
                   Bernadeta Hordejuk 
 
 
 
Sporządziła:  
 
Sylwia Wiśniewska 
 


